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Tisztelt Elnök Asszony !

„Létezett-e eredmény akkumuláció is a nyelvvizsga-rendszerbe n
2008-ig, és az így szerzett eredményeket a vizsgázók milyen módo n
használhatták fel?” címmel a Házszabály 91 .§-a alapján kérdést kívánok
benyújtani

Hiller István
oktatási és kulturális miniszternek .

Tisztelt Miniszter Úr !

Nyelvvizsga kérdésekben tovább táj ékozódva a következő
információkhoz jutottam .

A nyelvvizsga-eredmények akkumulációja több nyelvvizsga-rendszerbe n
létezett 2008-ig, annak ellenére, hogy jogszabályi szinten ez az eljárás az Ö n
álláspontja szerint nem alátámasztható . Ezek az információk nyilváno s
felületeken a mai napig hozzáférhetőek. A nyelvvizsga-rendszerek
működéséhez, és működésének megváltoztatásához a szabályozó hatósá g
engedélye szükséges. A nyelvvizsga-rendszereket meghatározott időközönként
felülvizsgálják. Az államilag elismert nyelvvizsga-bizonyítványok kiállítása
központilag történik . Az erre vonatkozó információk a vizsgarendszerek
szabályzataiban és honlapjaikon publikusan megjelentek, a vizsgázók ezek
alapján vettek részt a vizsgán. Ez számomra azt mutatja, hogy egy közismert -
mind a vizsgarendszerek, mind a vizsgázók és ezek szerint a vizsgarendszerek
működését jóváhagyó hatóság számára - nyilvánvaló gyakorlatról volt szó .



A vizsgázók ilyen módon nyilván jóhiszeműen szereztek olyan
eredményeket, amelyek akkumulációjában bíztak, arra ígéretet kaptak .
Információim szerint a 2008-as évben egyes vizsgarendszereknél sikerült
hatósági közreműködéssel megoldani ezt a problémát, másoknál nem.

Az egyik megoldás a következők szerint történt.

Azok, akiknek bármilyen beszámítható részeredményük volt, és 2008
októberben újra elmentek vizsgázni - attól függetlenül, hogy az sikerült- e
nekik a vagy nem - megkapták visszamen őleg a bizonyítványokat. Ha
sikerült októberben a másik fele, akkor komplexet, ha nem sikerült, akkor
az előzőfélvizsgára a félvizsga- bizonyítványt. De ezt csak azok kaphatták
meg, akik elmentek októberben vizsgázni .
Aki nem próbálta meg októberben, annak "beragadt" az eredménye .

A vizsgarendszerek a vizsgázók tájékoztatása során a 137/2008 . (V.16.)
Korm. rendelet (továbbiakban Rendelet) bevezetésével magyarázták a vizsgázó k
számára az eredmény-akkumuláció megszűnését .

Lehetségesnek tartja-e Miniszter Úr az így szerzett eredmények elvonását
a vizsgázóktól, állampolgároktól ?

Nem diszkriminálja-e vizsgázókat és nem sérti-e a jogbiztonságot, ha a
Rendelet hatályba léptetése az érintettek esetében lényegében visszamenőleges
hatállyal történt?

Nem lett volna-e szükséges az ilyen módon érintett vizsgázók számár a
egy átmeneti időszak, vagy megfelelő megoldás biztosítása, amely az általuk
jogosan megszerzett vizsgaeredményt nem teszi egyeseknél semmissé?

Lát-e valamilyen megoldást, hogy a már megszerzett eredmények
megőrizhetők legyenek, és a vizsgázók - akik a maguk részéről nyilvánvalóan
nem vétettek - ezeket megfelelően felhasználhassák?

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2009 március 26-án

Kékkői Zoltán
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